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Verslag van de vergadering van de commissie Algemene Zaken, gehouden op 29 oktober 2020 
in de raadszaal van het gemeentehuis.

Aanwezig:
J.P.H. Gruijters voorzitter
R.A.G van den Berkmortel lid
H.M.M. van Bree lid
J.J.M. Brouwers lid
M.J.T. van der Heijden lid
J. H. Strijbosch lid
M.H.A. Tijssen lid
F.L.J. van der Meijden burgemeester 
J.H.C.M. Briels wethouder
G. T. Buter wethouder
A.J.L. Meulensteen wethouder
M.L.M. van Heijnsbergen griffier
 

1. Opening.
De voorzitter opent de vergadering. 

2. Vaststelling van de agenda.
De agenda wordt conform vastgesteld.

3. Vaststelling van de besluitenlijst van de vergadering van 17 september 2020.
De besluitenlijst wordt conform vastgesteld.
De toezeggingenlijst wordt conform vastgesteld.

4. Ingekomen stukken en mededelingen.
De burgemeester informeert de commissie over de laatste stand van zaken met betrekking tot 
het coronavirus. Hij verwacht dat er de komende dagen aanvullende maatregelen zullen volgen 
omdat het aantal besmettingen nog steeds blijft stijgen. De Corona noodwet is inmiddels door 
beide kamers goedgekeurd en zal mogelijk per 1 december aanstaande in werking treden. Met 
deze wet krijgen burgemeesters meer bevoegdheden toebedeeld. Daarnaast wordt de 
democratische  legitimering door de raad geregeld. Hij wijst erop dat sommige groepen in de 
samenleving zwaar getroffen worden. Om alle inwoners een hart onder de riem te steken heeft 
hij een ingezonden brief laten plaatsen in de MooiLaarbeekkrant.  
Wethouder Briels meldt dat de subsidie aanvraag van Laarbeek in het kader van het pilot project 
gasvrije wijken is afgewezen. Als gevolg daarvan zal het tempo van het project wel worden 
aangepast en zal er opnieuw naar de financiële consequenties gekeken moeten worden. Het 
wordt volgens hem een grote opgave om de lasten voor de inwoners zo laag mogelijk te 
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houden. Volgend jaar zal een nieuwe subsidieaanvraag worden ingediend waarbij rekening 
gehouden wordt met de feedback die men krijgt.
Verder informeert hij de commissie over het verloop van de aanbesteding van de nieuwe audio 
en visuele middelen. De aanbesteding heeft geleid tot een kwalitatief goede partij waarbij de 
kosten binnen het budget blijven. De nieuwe installatie zal al op korte termijn worden 
geïnstalleerd en kan in de raadsvergadering van 17 december in gebruik worden genomen.  

De heer Strijbosch merkt naar aanleiding van de RIB over no cure no pay bureaus op dat hij zijn 
landelijke partij heeft ingelicht, met als resultaat dat er schriftelijke vragen zijn gesteld aan 
verschillende betrokken ministers. Hij is benieuwd naar de antwoorden. 
De heer Van Bree wijst erop dat er ook een taak is weggelegd voor de inwoners zelf. Men moet 
zich bewust zijn van deze praktijken en wat dat voor consequenties heeft. Zijn partij heeft die 
bewustwording aangewakkerd met een artikel in de MooiLaarbeekkrant. 

Naar aanleiding van de RIB over het klimaatakkoord maakt de heer Van Bree zich zorgen over 
de personele bezetting op het gebied van duurzaamheid. Verwacht wordt dat er meer personeel 
nodig zal zijn, terwijl de bezetting nu al krap is in vergelijking met andere gemeenten. Dit is wel 
iets om rekening mee te houden.
Volgens wethouder Briels beschikt de gemeente nu over 2,9 fte aan ambtelijke capaciteit op het 
gebied van duurzaamheid. Als het rijk extra opdrachten bij de gemeente neerlegt verwacht hij 
wel dat daarvoor ook de financiële middelen beschikbaar worden gesteld. Hierover vindt op 
landelijk niveau ook al overleg plaats. 

5. Presentatie Afvalstoffenheffing.
Mevrouw Oteman van de afdeling Beleid en Projecten geeft aan de hand van een presentatie 
een toelichting op de afvalstoffenheffing en de vragen die daarmee samenhangen. Zij 
beantwoordt daarbij enkele verhelderende vragen.
Vervolgens wordt de commissie door de heer Vaal, directeur van Blink, geïnformeerd over een 
aantal praktische zaken en ontwikkelingen die met de afvalinzameling samenhangen. Ook hij 
beantwoordt daarbij enkele verhelderende vragen. 
Aan de hand van een aantal opties op een hand-out gaat de commissie vervolgens met elkaar in 
discussie om zo richting te geven aan het college voor een nadere uitwerking van een voorstel 
over de afvalstoffenheffing. Alle partijen zijn lovend over de verstrekte informatie. 
De heer Van Bree vindt het van belang vast te houden aan de ingeslagen weg dat de vervuiler 
betaalt. Een stijging van het tarief voor de grijze container heeft effect op het scheidingsgedrag. 
Ook de invoering van progressief oplopende tarieven voor de milieustraat is een goede 
gedachte. Het circulaire denken moet gestimuleerd worden omdat dat op termijn tot minder 
afval leidt. Verder zou onderzocht kunnen worden wat het effect is van een verandering van de 
frequentie van het ophalen van oud papier en PMD. De vraag is wat redelijk is als het gaat om 
verhoging van de tarieven. Een goede uitleg aan de inwoners van de besteding van de 
afvalstoffenheffing kan zorgen voor meer draagvlak. Een omgekeerd diftarsysteem heeft niet 
zijn voorkeur omdat dit waarschijnlijk veel weerstand oproept. 
De heer J. Brouwers sluit zich aan bij de woorden van de heer Van Bree. Het gevoerde beleid 
begint zijn vruchten af te werpen. Het is zaak om de communicatie goed op peil te houden. Een 



3/5

verhoging van alleen het vastrecht heeft niet zijn voorkeur omdat daarmee ook mensen worden 
gestraft die hun afval al goed scheiden. Een progressief tariefsysteem voor de milieustraat kan 
helpen. Het schrappen van het ophalen van kerstbomen vindt hij lastig. Een andere 
ophaalfrequentie voor oud papier is een optie. De huidige frequenties voor grijs en groen is wat 
hem betreft op dit moment niet zo slecht. Hij pleit ervoor om terughoudend te zijn met de 
invoering van nieuwe systemen.
De heer Tijssen vraagt zich af of het voor iedereen betaalbaar blijft. Hij vraagt zich af wat het 
schrappen van het gratis ophalen van grof groen en kerstbomen oplevert. Een verlaging van de 
frequentie voor oud papier is te overwegen evenals een progressief tarief voor de milieustraat. 
De heer Van der Heijden kan zich vinden in de genoemde opties voor de milieustraat en oud 
papier. Ook voor grof groen bestaat nu al de mogelijkheid om dit gratis naar de milieustraat te 
brengen. Het diftar systeem werkt goed. Nieuwe systemen zijn voor hem geen optie. Een goede 
communicatie blijft belangrijk.  
De heer Strijbosch zit op dezelfde lijn als de andere sprekers. Bronscheiding blijft het beste. 
Papier kan minder vaak opgehaald worden en de frequentie van groen en grijs blijft bij voorkeur 
gehandhaafd. Ook hij ziet wel wat in een progressief tarief voor de milieustraat. Wellicht is 
samenwerking mogelijk met de gemeente Gemert-Bakel. Er valt nog een wereld te winnen in 
het goed scheiden van afval. Een goede communicatie is daarbij van groot belang.  
Wethouder Briels dankt de commissieleden voor de richting die men het college heeft gegeven 
voor de verdere uitwerking van het beleid. Hij wijst erop dat samenwerking op het gebied van 
de milieustraat wel overeenstemming vergt met andere gemeenten. Als het tot samenwerking 
komt leidt dat ook tot minder service voor onze inwoners omdat men dan verder weg moet voor 
een bezoek aan de milieustraat. De verschillende varianten die door de commissieleden zijn 
genoemd zullen worden uitgewerkt in een voorstel dat in de volgende commissievergadering zal 
worden voorgelegd.  

6. Voorstel tot vaststelling van de Grondnota 2020.
De heer Strijbosch kan zich vinden in voorgestelde verhoging van de grondprijzen. Hij vraagt 
om een nadere toelichting op de BIO kavels aan de Bakelseweg. Ook vraagt hij om 
verduidelijking van de toevoeging aan de Algemene Reserve.
De heer Van der Heijden is blij met stijgende grondverkopen waardoor de risico’s afnemen. Ook 
is hij te spreken over het beschikbaar stellen van krediet op basis van de jaarschijven van de 
grondexploitaties omdat hierdoor het proces van bouwrijp maken flexibeler wordt. Dat geeft 
alleen maar voordelen op termijn. Hij stemt in met het voorstel.
De heer Tijssen vraagt om toezending van de achterliggende stukken zodat zijn fractie zich goed 
kan voorbereiden. Hij is blij met de toevoeging van het plan BIO Bakelseweg. Hij vraagt tot slot 
waarom er sprake is van een gefixeerd bedrag van 2 miljoen voor het plafond Reserve 
Grondexploitaties.
De heer J. Brouwers kan zich ook vinden in de voorgestelde grondprijsverhoging. Hij vraagt op 
basis van welke criteria de verwachtte einddatum van de grondexploitaties is bepaald. Verder 
wil hij weten of de afroming van de reserve grondexploitaties geen risico’s met zich meebrengt. 
De kredieten op basis van de jaarschijven ziet hij graag toegelicht. Hij pleit ervoor om werk naar 
voren te halen in verband met de negatieve effecten in de bouw van de coronacrisis, mits dat  
niets extra kost. Hij informeert of de signalen over PFas en stikstof nog van invloed zijn op de 
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bouwmogelijkheden in Laarbeek. Tot slot vraagt hij om toelichting op de risico’s ten aanzien van 
het project Baverdestraat. 
De heer Van Bree mist het plan Klokkengieterij in de Grondnota. Verder stelt hij vast dat het 
overzicht van beschikbare kavels tot 2028 is weergegeven terwijl de risicoanalyse doorloopt tot 
2035. Hoe verhoudt zich dat tot elkaar? Hij stelt voor om op korte termijn met elkaar in gesprek 
te gaan over de toekomstige bouwmogelijkheden. Hij oppert om het afgeroomde bedrag in een 
aparte reserve te stoppen ten behoeve van bijvoorbeeld toekomstige herstructurerings-
projecten. Tot slot stelt hij voor om de middelen die vrijkomen bij de exploitatie van de BIO 
kavels in te zetten voor het Gulden land.
Wethouder Buter wijst erop dat de achterliggende stukken beschikbaar zijn voor wie dieper in 
de materie wil duiken. Zij hoopt echter dat dit niet leidt tot een discussie op detailniveau.  
De BIO kavels zijn opgenomen omdat het plan nu pas geëxploiteerd wordt. Het plan is nog niet 
bouwrijp. Wel ligt er een vastgesteld bestemmingsplan onder wat door de raad is vastgesteld. 
Er is gekozen voor een vast bedrag van 2 miljoen in de reserve grondexploitaties. In de 
toekomst zullen er ongetwijfeld ook projecten worden uitgevoerd die geen geld opleveren maar 
juist geld kosten. Dan is het handig om daarvoor de financiële middelen beschikbaar te hebben. 
Op dit moment wordt dat realistisch ingeschat, maar dat zal elk jaar opnieuw worden bekeken.
De belangrijkste reden voor de beschikbaarstelling van de kredieten is werkbaarheid. Op die 
manier kan er sneller worden ingespeeld op veranderde situaties en kan daar praktischer 
uitvoering aan gegeven worden. De Baverdestraat is nog niet opgenomen omdat er geen 
grondexploitatie onder ligt. Dat dit project meer kost dan het oplevert komt omdat de gemeente 
gronden en woningen heeft moeten aankopen om het project mogelijk te maken, op verzoek 
van de raad. Ook voor het plan Klokkengieterij is nog geen grondexploitatie opgesteld. 
Het afgeroomde bedrag komt in de algemene reserve waar de raad over kan beschikken.
De risico’s die verband houden met PFas en stikstof zijn meegenomen in de risico analyse maar 
vormen geen bedreiging omdat we ver van de daarvoor relevante gebieden af zitten.
De toekomst zal uitwijzen of er meer plannen zijn die een negatief resultaat hebben. Bij 
projecten in het kader van herstructurering is dat zeker een mogelijkheid. De vraag hoe het 
overzicht van beschikbare kavels tot 2028 zich verhoudt tot de risicoanalyse die doorloopt tot 
2035, zal schriftelijk worden beantwoord. 

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als bespreekstuk te behandelen.

7. Voorstel tot vaststelling van de zienswijze op de 2e begrotingswijziging 2020 
Gemeenschappelijke regeling Belastingsamenwerking Oost-Brabant (BSOB).
Alle commissieleden kunnen zich vinden in met het voorstel. Wel wordt aandacht gevraagd voor 
een goede begrijpelijke communicatie naar de inwoners en voor een zorgvuldige omgang met 
het personeel in verband met de op handen zijnde robotisering. 
Wethouder Buter bevestigt dat de communicatie naar de inwoners op voldoende aandacht kan 
rekenen. De BSOB doet dit zelf ook al via aanslagen die men verstuurd. Zij verwacht na 3 jaar 
effecten te zien van de robotisering. Bij BSOB heeft men aandacht voor de gevolgen daarvan 
voor het personeel. De bestuurders wijzen daar ook op. Onduidelijk is nog wat voor effecten 
men kan verwachten van het thuiswerken is nog onduidelijk wat effecten daarvan zijn. Voor 
BSOB is dat al een aandachtspunt.  
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De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

8. Stand van zaken intergemeentelijke / regionale samenwerking.
Er zijn geen mededelingen.

9. Rondvraag.
De heer Tijssen vraagt of het college bekend is met een nieuwe subsidieregeling voor 
energiebesparingsmaatregelen voor inwoners en of Laarbeek hieraan kan meedoen. Vanaf half 
november zouden gemeenten een aanvraag kunnen indienen.
De vraag zal door de portefeuillehouder schriftelijk worden beantwoord.

10. Sluiting.
De voorzitter sluit de vergadering.

Aldus vastgesteld in de vergadering van 3 december 2020.

De griffier, De voorzitter,

M.L.M. van Heijnsbergen                            J.P.H. Gruijters


